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Enhet Priorite

t

Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å oppnå mål i 

plan og/eller innfri krav i sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative løsningsmuligheter Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke iverksettes? Kort beskrivelse av 

tiltakets 

påvirkning på 

klima og energi

 Investeringskostnad 

2025 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2026 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2027 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2028 (inkl. mva.) 

 Investeringsinntekt 

2025 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2026 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2027 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2028 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Driftsutgift 2025 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2026 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2027 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2028 

(eks. mva.) 

 Driftsinntekt 2025 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2026 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2027 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2028 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

Beregnet årlig 

klimaeffekt i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk i 

GWh

Skjønnsmessig 

vurdering av årlig 

effekt på 

energiforbruk

Drivdalen 

oppvekstsen

ter

1 Solskjerming mot Sør Det er i dag elektriske markiser i stoff på alle vinduer mot sør. Disse er svært værutsatt og slites i filler av sterk vind. Stoff ble 

sist byttet i 2011 men er nå moden for ny utskifting. Det er store vinduer mot sør som gjør at det fort blir høy temperatur i 

klasserommene, og markisene som finnes i dag kan ofte ikke benyttes på grunn av vind, så det er et stort behov for utskifting 

til noe som tåler mer enn nåværende

Tiltaket vil føre til at elevene har et inneklima det kan 

arbeides i

Alternativ løsning er å bytte ut stoff i eksisterende 

markiser. Rimeligere løsning, men det vil ikke gi skjerming 

når det er vind .

Manglende slskjerming på store vindier mot sør vil føre til 

dårlig tempertaturkontroll og arbeidsforhold for elevene

                      250 000 

Oppdal 

helsesenter

1 HMS hjelpemidler El-tilsynsloven, forskrift om 

elektriske lavspenningsanlegg, 

forskrift om elektrisk utstyr, 

forskrift om systematisk HMS-

arbeid i virksomheter, forskrift 

om håndtering av medisinsk 

I kontrollrapport fra 2023 ble mye HMS-hjelpemidler anbefalt kassert pga alder og slitasje. Det er behov for å erstatte utslitt 

utstyr ( 8 stk. løftehjelpemidler og 10 stk. sykesenger).

Nei Fungerende løftehjelpemidler og hev/senk-senger er  

vesentlige HMS-tiltak for å forebygge slitasjeskader 

hos personalet og skader på pasienter.

Utstyret er reparert mange ganger, lar seg ikke reparere 

lenger. I tillegg er mye av utstyret gammelt, og det kan 

ikke skaffes deler.

Risiko for skade på pasienter og ansatte. Ukjent                       410 000                       20 000                       20 000                       20 000                       20 000 

Oppdal 

helsesenter

2 Varmevogner og 

oppvaskmaskiner

Internkontrollforskriften for 

nærings-midler. Nærings-middel-

hygiene-forskriften.

4 av 7 varmevogner er av eldre dato, hhv fra 1975 og 2004. Etter tilsyn fra Mattilsynet i desember -22 ble det gitt merknader 

på disse 4. Merknadene omhandler slitasje/skader og påfølgende utfordring med renhold, i tillegg til manglende display for å 

lese av temperatur. 2 oppvaskmaskiner i Sanatelltunet er utslitt, har vært reparert mange ganger, det er behov for nye.

Nei Utstyret er utslitt, anskaffelse muliggjør 

forskriftsmessig renhold/desinfeksjon, og at 

temperatur tilfredsstiller krav jfr. forskrifter. 

Det lar seg ikke gjøre å skaffe deler til så gamle vogner, 

og om deler kan skaffes vil det vil påløpe til dels 

betydelige reparasjonsutgifter.  Oppvaskmaskinene lar 

seg ikke reparere.                                    

Risiko for matsmitte pga  bakterieoppvekst i oppskrapte 

overflater, og ved at det holdes for lav temperatur.

Lavere 

strømforbruk

                      205 000 

Oppdal 

kirkelige 

fellesråd

1 Restaurering av 

vinduer i Lønset kirke

Kommuneplanens samfunnsdel. 

Satsningsområde 2: 

Naturressurser og 

verdiskapning. Mål 8: Et robust 

og sikkert samfunn i et endret 

Lønset kirke er en åttekantkirke av laftet tømmer fra 1863 som er listeført hos Riksantikvaren. Kirken ble i sin helhet formgitt 

utført og dekorert innvendig av lokale håndverkere. Kirken har gode og originale vinduer,men de mangler tettelister siden kitt 

som ble brukt tørker ut og mister sin effekt over tid. Dette medfører at U-verdien i stor grad svekkes. Vinduene har derfor 

behov for tettelister og maling for å bevares. Og uv-filter for å i større grad hindre forringelse av interiøret i kirken. Dette ble 

avdekket etter befaring av malerikonservator høsten 2023.

Nei Tilaket vil bidra til å bedre ivareta et av våre 

uerstattelige kulturminner i kommunen.

Tilaket vil bidra til å bedre ivareta et av våre uerstattelige 

kulturminner i kommunen.

Lavt                       260 000 156

Oppdal 

kirkelige 

fellesråd

2 Automatisk ringing 

av kirkeklokkene i 

Lønset kirke

kommuneplanens samfunnsdel. 

Satsningsområde 3: Steds- og 

næringsutvilking og 

kompetanse. Mål 11: Sunn 

kommuneøkonomi og gode 

kommunale tjenester.God 

økonomistyring for å sikre 

forsvarlig drift og skape rom for 

Lønset kirke som er bygget i 1863 og listeført hos Riksantikvaren har ringing av kirkeklokkene kun ved hjelp av tau. De to 

kirkeklokkene er fra henholdsvis 1771 og 1786. Kirkeklokkene i tårnet er tilgjengelige for ringing etter å ha klatret opp to 

bratte trapper. Dette gjør at kirketjener ikke er tilgjengelig for noe annet når vedkommende er oppe for å ringe. Av HMS-

hensyn er automatisk ringing en klar fordel. Ved begravelser er dette ekstra utfordrende da det krever at det er to kirketjenere 

tilstede pga gravleggingsseremoni ute og samtidig ringing i klokkene fra inne. Så det utgjør en økonomisk konsekvens og 

unødvendig bruk av  arbeidsressurser.

Ja Tiltaket er med på å bidra til effektivisering av 

kommunale kjerneoppgaver, sikre forsvarlig drift(HMS) 

og skape rom for fremtidige investeringer som vil føre 

til en mer økonomisk drifting av 

gravplassforvaltningen i kommunen.

Konsekvensene hvis tiltaket ikke iverksettes er både 

økonomisk begrensende pga ressursprioriteringer og av et 

sikkerhetsaspekt.

Lavt                     270 000 

Oppdal 

kirkelige 

fellesråd

3 Utvendig maling av 

Oppdal kirke

Kommuneplanens samfunnsdel. 

Satsningsområde 2: 

Naturressurser og 

verdiskapning. Mål 8: Et robust 

Oppdal kirke, bygget i 1651, er listeført av Riksantikvaren og har denne vernestatusen da den er et uerstattelig kulturminne. 

Etter befaring av malerikonservator høsten 2023 ble det bekreftet et behov for å male opp de ekstra værutsatte områdene av 

kirkeveggene utvendig. Kirkebygget blir utsatt for påkjenninger i form av store mengder regn og snø hvert år som tærer på 

eksteriøret.

Tilaket vil bidra til å bedre ivareta et av våre 

uerstattelige kulturminner i kommunen.

Tilaket vil bidra til å bedre ivareta et av våre uerstattelige 

kulturminner i kommunen.

Lavt                       200 000 

Oppdal 

kulturhus KF

1 Skifte automatikk- 

og SD-anlegg

Automatikk- og SD-anlegg (sentral driftskontroll) ble installert i 2007. Dette er systemer for å styre energibruk på ventilasjon, 

pumper, varme, el osv. I dag er to sikringstavler av i alt 14 ute av funksjon. Det ideelle er naturligvis å få skiftet dette i løpet av 

året, men det kan vente til 2025.

En ny installering innebærer prosjektering av anlegg, utarbeidelse av funksjonsbeskrivelser, koordinering testing og opplæring. 

Både til varmesentral og bassengteknikk må det leveres ny undersentral, temperaturfølere og givere må byttes, eksisterende 

utstyr demonteres og nytt monteres. Dette tilsluttes digitalt og skybasert toppsystem for SD, tilsvarende Oppdal Helsesenter 

hvor dette ble levert i 2023. Til første fase har vi fått et tilbud på kr 281.430 eks mva. Dette tar de to sikringstavlene som pr i 

dag er ute av funksjon og det legger grunnlaget for de 12 andre. Totalt vil hele prosjektet komme seg på ca kr 1. mill. Det betyr 

en tilleggsinvestering på ca kr 700.000

Ja, dette ligger i 

løsningen

Vi risikerer at automatikk og SD-anlegg går i stå. På kort sikt 

innebærer det manuell oppfølging. På lang sikt betyr det 

egentlig at huset må stenges.

                      375 000                       875 000 

Opdpal 

kulturhus KF

2 Kulturskole – rom til 

ansatte og elever

Det er siden 2016 påpekt overfor kommunestyret de utfordringer kulturskolen står overfor når det kommer til når det gjelder 

mangel på rom. Det dreier seg om lærerrom til 18 lærere (har ikke noe i dag), kontor til rektor og administrasjon (benytter seg 

i dag av øvingsrom) samt undervisningsrom til billedfag (de har benyttet seg av skiftende rom alt ettersom det passer fra år til 

år). For å kunne ivareta ansattes arbeidssituasjon samt elevens omgivelser ber vi om at det ytes tilskudd slik at dette kan la 

seg gjennomføre. Trøndelag fylkeskommune har allerede gitt 1 mill til formålet, og vi ber om at kommunestyret følger opp. 

Det har vært skissert to løsninger i denne forbindelse. 

Den første var å benytte rom i taket over badeanlegget. 

Det ble skissert en konstruksjon av rom langs betong- og 

ståldragerne, med inngang og lysinnslipp mot foaje og 

bibliotekets lesesal samt ut mot inngangspartiet. Det vil 

samtidig være naturlig med rehabilitering av hele den 

nordlige murveggen i badeanlegget, hvor det ser ut til å 

være vesentlige fuktskader. Dette må tas før det blir en 

sikkerhetsrisiko og badeanlegget må stenges.

Deretter kom det forslag på løsninger knyttet til allsal i 

forbindelse med diskusjonene rundt kantine og 

ungdomskafe til ungdomsskolen. Dette kan inkludere at 

Allsalen får en andre etasje.  

Det vil være et signal om at man neglisjerer ansattes 

arbeidssituasjon,  særlig på det fysiske området. Det er også 

en overseelse av det behovet elever på visuelle kunstfag har  

for tilrettelagte undervisningslokaler. 

 Det er usikre beløp, 

så prosjektet må 

utredes nærmere, 

men det kan vel fort 

dreie seg om 5 

millioner? 

Oppdal 

kulturhus KF

3 Lysmiksebord Investeringsplan 2022/23, 

vedtatt av styret i OKH, januar 

2022.

Oppdal kulturhus driver anerkjent virksomhet når det kommer til konserter, teater, show og andre arrangement i Storsalen. 

Våre gjester, enten de står på scenen, beveger seg i kulissene eller sitter i salen, skal ha en opplevelse av at alle sider ved et 

arrangement er oppdatert, fungerer og gir valuta.

Nå erfarer vi at lysmikseren er i ferd med å bli utdatert. I økende grad erfarer vi at mikseren vi har ikke yter ikke det gjestende 

artister krever og forventer. Videre er det risikofylt å kjøre videre på gammelt utstyr, og ikke minst er det kostbart siden vi ikke 

får fornyet garantier og serviceavtaler. 

Å opprettholde og styrke kulturtilbudet i Storsalen 

bidrar med viktige inntekter til foretaket.

                      375 000 

Oppdal 

kulturhus KF

4 Oppdalsmuseet: 

Besøkssenter

Vi ønsker et besøkssenter / administrasjonsbygg som skal romme løsninger knyttet til kontor, bibliotek, arbeidsrom for 

mottak, konservering og behandling av gjenstander, møterom, kontorplasser og møtested for historielag, garderobe og 

toaletter for ansatte og frivillige, salgsareal, utstillingslokaler, undervisningsrom, lager for utstyr, gjenstander og historiske 

dokumenter m.v

Ikke nødvendigvis, 

men nye digitale 

løsninger vil nok 

være en del av en 

ny slik enhet

Her må prosjektet utredes gjennomet forprosjekt, så i 

første omgang bør det kunne gis et tilskudd til utredning 

og planlegging

                      200 000 

Oppdal 

kulturhus KF

5 Oppdalsmuseet: 

Vedlikehold/restaure

ring av bygninger.

Oppdalsmuseet har driftsansvaret for 35 bygg hvorav tre bygg er fredet/vernet og ett bygg ligger an til å få vernestatus. Det er 

vedlikeholdskrav knyttet til Raulåna og Bekkastoggo. Finansiering av Raulåna er sikret. Til Bekkastoggo mangler kr 400.000. 

Hvis eier av de fredede/vernede bygg ikke følger opp 

vedlikehold vil Riksantikvaren kunne iverksette tiltak og 

sende regning til eier (Oppdal kommune). 

                      400 000 

Oppdal 

kulturhus KF

6 Oppdalsmuseet: 

Alarm- og elektrisk 

anlegg

Kulturhuset har av egne driftsmidler og på bekostning av andre avdelinger prioritert midler bl.a. til strakstiltak ved museet. Det 

dreier seg om brannvarslingsanlegg og oppgradering av det elektriske anlegget. Dette pågikk over flere år og er nå fullført.  

                      500 000 

Oppdal 

ungdomssko

le

1 Nye digitale tavler Oppdal ungdomsskole har sterkt behov for nye digitale tavler. Skolen har ikke kjøpt nye digitale tavler siden 2012, de eldste er 

fra 2009. Vi ser med bekymring på at våre digitale tavler er i ferd med å bli utdatert. I dagens skole er man avhengig av digitale 

aktive tavler. Skolen har startet prosessen med å innhente tilbud på aktuelle tavler. Vi har i utgangspunktet behov for 20 nye 

tavler, men ser at det er mest fornuftig å prioritere de største klasserommene, dvs. 12 tavler (4 klasser pr. trinn). Kostnad: 38 

339,29 pr tavle, i tillegg festeanordning for tavlene: 925,88 pr tavle. Totalt: 471 182, 04.

Ja Det er viktig med tanke på dagens pedagogikk. Skolen 

har brukt digitale skjermer i over 10 år.

Svært vanskelig for lærerne å gjennomføre undervisning 

etter dagens krav og standard.

Liten effekt på 

klimautslippene.Ta

vlene kan også 

brukes i ny skole.

                    471 182 

Oppdal 

ungdomssko

le

2 Ny ungdomsskole Vedtak i kommunestyret / 

gjeldende 

budsjett/handlingsplan;

Oppdal ungdomsskole ble bygd i 1965 og delvis renovert og påbygd i 2002. Skolebygget er ikke i utformet i samsvar med 

dagens pedagogikk og krav til arbeidsforhold for de ansatte. Skolen mangler og elevkantine/fellesareal for elevene. Da 

Oppdal kulturhus ble bygd i 2007 mistet ungdomsskolen elevkantina i det gamle samfunnshuset. Skolen har siden da spilt inn 

behovet for elevkantine ved skolen. Etter en lang prosess, med både skisseprosjekt og anbudsprosess, så ble dette prosjektet 

avsluttet. Det viste seg at elevkantina kom lenger og lenger bort fra skolebygget. Ei elevkantine bør ligge midt i skolebygget og 

tjene som et fellesareal for hele skolen, dette er umulig å få til i dagens bygg, dette ble sjekket nøye ut under skisseprosjektet. 

Da Skolen ble renovert i 2002 ble den delvis bygd om fordi man ville ha åpen skole, det innebar store areal og vegger i det 

gamle skolebygget ble revet. I ettertid erfarte man at dette ikke fungerte og man satte inn skillevegger for å dele opp 

rommene. Dette påvirket i neste omgang ventilasjonsanlegget, vi har strevet i mange år med inneklima på flere rom. De 

ansatte har for lite areal på sine kontorplasser. Dette henger sammen med at skolen opprinnelig ble bygd med bare klasserom 

og ikke egne rom for lærerne der de kunne sitte med for og etterarbeid. I dag er det et annet lovverk når det gjelder 

tilstedeværelse for lærerne på skolen, enn det var i 1965. I dag må alle skoler ha arbeidsrom for lærerne, ved ungdomsskolen 

er for eksempel gamle klasserom og grupperom bygd om noe for å prøve å få til arbeidsrom. Det merkes og godt at taket er 

for dårlig isolert, spesielt i kontorfløyen, på personalrommet og i gangene. Skisseprosjektet vil naturlig nok svare ut mer 

angående behovet ny ungdomsskole

Det er vedtatt et 

skisseprosjekt som 

vil svare ut dette.

Det er vedtatt et skisseprosjekt som vil svare ut dette. Det er vedtatt et skisseprosjekt som vil svare ut dette. Det er vedtatt et skisseprosjekt som vil svare ut dette. Det er vedtatt et 

skisseprosjekt som 

vil svare ut dette.

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostomr

åder

1 Økning av

parkeringskapasitet 

og

bedring av 

vegadkomst

Forvaltningsplanen for statlig 

sikrede friluftsområder 2023-

2033. Kommuneplanens 

sammfunnsdel 2023-2033, 

satsingsområde 1. 

Rauøra friluftsområde: Økt parkeringskapasitet på p-plass lengst øst, utvidet vegadkomst og bedre trafikkavvikling. Tiltaket vil 

ha fokus på hvordan natur og miljø best mulig kan skånes og hensyntas, og samtidig bedre de trafikale forhold for besøkende, 

driftspersonell og nødetater. Prosjektet søkes løst innenfor de arealer kommuner disponerer og innenfor rammene av 

reguleringsplanen. 

Nei. Realisering av tiltaket vil oppfylle flere mål i klima- og 

miljødepartementets handlingsplan for friluftsliv - 

"Natur som kilde til helse og livskvalitet".  

En trafikkavvikling og parkeringssituasjon som ikke er god 

nok på dager med stor utfart. 

Fortsette som i dag med en trafikksituasjon som er 

uforsvarlig, jamfør innspill fra nødetatene. 

Anleggsarbeid og 

mer tilrettelegging 

for motorisert 

ferdsel inn til 

Rauøra vil påvirke 

klima og miljø 

negativt. Det vil 

også kunne 

beslaglegge 

naturområder. 

                    500 000                      20 000                      20 000                      20 000 

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostomr

åder

2 To toalettbygg Forvaltningsplanen for statlig 

sikrede friluftsområder 2023-

2033. Kommuneplanens 

sammfunnsdel 2023-2033, 

satsingsområde 1. 

Rauøra friluftsområde: Det er behov for et nytt toalettbygg lengst vest ved Måssteinen, i tillegg til

å bytte ut bygget ved parkeringen lengst øst. Bygget er svært slitt og

tilfredsstiller ikke krav til universell utforming.

Nei. Realisering av tiltaket vil oppfylle flere mål i klima- og 

miljødepartementets handlingsplan for friluftsliv - 

"Natur som kilde til helse og livskvalitet".  

Fortsette som i dag uten ekstra toaletter. Fortsatt forsøpling av naturen ved at besøkende bruker 

naturen som toalett, samt at kommunen tilbyr et toalett som 

ikke er universelt utformet. 

Tiltaket vil skåne 

naturen for mye 

forsøpling. Det er i 

dag mange 

etterlatenskaper i 

naturen på grunn 

av manglende 

toalettløsninger. 

Tilstrekkelige 

toalettløsninger er 

positivt for naturen 

og miljøet i 

området. 

                    100 000                     900 000                      20 000                      20 000 

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostomr

åder

3 Dagsturhytta - 

adkomst og 

sanitærtilbud

Kommunestyrevedtak i sak 

120/23 og 11/2024. 

Kommuneplanens samfunnsdel 

2023-2033, satsingsområde 1. 

Kommunestyret har i to saker gjort vedtak knyttet til dagsturhytte i Oppdal. Selv om kostnaden ved selve hytta finansieres 

eksternt, medfører bygging av hytta kostnader for kommunen, både i investering og drift. Behovet for drift er tredelt: 1: drift 

av adkomst (lapping, grusing og håndtering av vann), 2. drift av hytta (tilskudd til lag/forening og utgifter knyttet til vedlikehold 

og renhold, og annet utstyr inne i hytta), 3: drift av toalett (tømming, renholdsartikler, toalettartikler). Investering er knyttet til 

bygging av toalett og adkomst på om lag 500 m. Føreløpig kroner 70 000,- til bygging av toalett og kroner 250 000,- til 

universelt utformet adkomst. 

Nei Realisering av tiltaket vil oppfylle flere mål i klima- og 

miljødepartementets handlingsplan for friluftsliv - 

"Natur som kilde til helse og livskvalitet".  Videre vil 

det oppnå mål i folkehelseplan og delplan idrett og 

fysisk aktivitet, samt kommuneplanens samfunnsdel. 

Hytta kan etableres uten toalett og universelt utformet 

adkomst. Brukergrupper med behov for hjelpemidler for 

å komme seg frem vil da ikke kunne benytte hytta. Uten 

toalett kan det sees på muligheter for å inngå dialog med 

IL Snøhetta om bruk av deres toaletter mot godtgjørelse 

og avtale med kommunen. Erfaringer fra andre områder 

viser imidlertid at avstanden blir for stor og at toalettene 

i liten grad vil bli brukt ved opphold på hytta. 

Brukergrupper med behov for hjelpemidler for å komme seg 

frem vil ikke kunne benytte hytta. Naturen brukes som 

toalett - dette er basert på erfaringer fra andre steder da 

avstanden blir for lang. 

Tiltaket vil skåne 

naturen for mye 

forsøpling. Det er i 

dag mange 

etterlatenskaper i 

naturen på grunn 

av manglende 

toalettløsninger. 

Tilstrekkelige 

toalettløsninger er 

positivt for naturen 

og miljøet i 

området. 

                    320 000                      50 000                      50 000                      50 000                      50 000 

Plan og 

forvaltning, 

unntatt 

selvkostomr

åder

4 Utarbeidelse av 

temakart over gamle 

ferdselsårer.

Kulturmiljøplan 2021-2030. 

Tiltak 9 i planens handlingsdel.

Registrering, kartlegging og digital formidling av gamle ferdselsårer i Oppdal kommune. Nei Tiltaket vil oppfylle mål i lovverk og nasjonale føringer 

om kunnskap- og ivaretakelse av kulturminner. 

At deg gjøres internt ved administrative ressurser. Må da 

prioriteres opp mot andre pålagte oppgaver og vil da ta 

lengre tid. 

Mindre kunnskap om verdifulle kulturminner. Økt risiko for at 

gamle ferdselsårer ikke hensyntas ved byggetiltak på grunn 

av manglende kunnskap og oversikt. 

Det er i en rekke 

rapporter vist at 

ivaretakelse og 

kjennskap til 

kulturminner er 

positivt for miljøet. 

                    100 000 

Stab- og 

støttetjenes

ter

1 IKT infrastruktur Digitaliseringsstrategi; 

Overordna risiko- og 

sårbarhetsanalyse (ROS);

Ny kjernenettløsning. Den eksisterende blir 6 år høsten 2025 og fire nye servere må anskaffes til dette.                                                                                                                                                             Det er ikke klart om et nytt kjernenett skal inn i starten av 

2026 eller i starten av 2027. Dette betyr at vi legger inn 

denne kosten i 2026, men holder muligheten åpen for et 

ekstra år. Dette må vurderes om et år, i 2025.   

Utdaterte løsninger gir dårlig datasikkerhet, datasystemer 

med økt sårbarhet og mer komplisert drift.

1 375 000 2 570 000 45 000 45 000 45 000

Stab- og 

støttetjenes

ter

2 IKT infrastruktur Etablere redundant fiber til BOAS (Bjerkehagen, Bjerkevegen, Engvegen). Sikrer oppetid om en aksess kuttes. viktig opp mot 

Helseplattformen.

Lang nedetid om en fiber skulle ryke av div. grunner 200 000 4 200

Stab- og 

støttetjenes

ter

3 Sikkerhet på 

rådhuset og statens 

hus

Overordna risiko- og 

sårbarhetsanalyse (ROS); 

Helseberedskapsplan; 

Universell utforming av fysisk og digital innbyggerservice for alle offentlige tjenester på rådhuset og statens hus, som møter 

kravene til sikkerhet for ansatte og besøkende.

Ja 500 000 0 0 0 0 0

Stab- og 

støttetjenes

ter

5 IKT infrastruktur Endre tenantoppsett for Oppdalskole og Oppdal kommune til et domene. Og fjerne sikker sone.  Forenkle driften av Skole og admin i MS. Fjerne sikker 

sone vil forenkle driften på mange områder. Forenkler 

vedlikeholdet og oversikten for drift og brukere på 

Microsoftinnlogginger.

375 000

Stab- og 

støttetjenes

ter

4 Innkjøp av 

velferdsteknologi

Kommuneplanens samfunnsdel, 

Kunnskapsgrunnlag PWC, plan 

for velferdsteknologi 2022-2026

Oppdal kommune har frem til i dag tatt i bruk teknologi som digitalt tilsyn og tilgangskontroll i sykehjem og

heldøgns omsorgsbolig. Oppdal kommune har som mål å etablere helseteknologiske tjenester til hjemmeboende.

Det er fra 2025 behov for å iverksette tiltak med:                                                                                                                             1. 

Oppdatere komunens plan for velferdsteknologi

2. Innføring av teknologiske tjenester som multidose, medisindispensere og GPS

3. Implementere velferdsteknologi som en del av kommunens digitaliseringsstrategi

Ja Tiltaket vil gjøre det mulig for eldre å bo lenger i eget 

hjem. Oppdal kommune vil i større grad kunne benytte 

ressurser og kompetanse på annen tjenesteyting enn 

medikamenthåndtering og tilsyn i samme omfanf som 

idag

Alternative løsninger er å bygge ut antall omsorgsboliger 

og sykehjemsplasser.

Å ikke utvikle velferdsteknologiske løsninger til 

hjemmeboende vil medføre en økning av antall eldre som 

har behov forhelse og omsorgstjenester i heldøgn 

omsorgsbolig og sykehjem. 

Bruk av multidose 

og 

medisindispensere 

vil redusere 

behovet for 

transport i 

hjemmetjenestene

1 432 000

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

1 Utbedringsbehov 

bygninger - 

Tilstandsanalyse - 

boliger (6år) (jfr. 

gjeldende 

økonomiplan)

Det er gjennomført en samlet tilstandsanalyse av alle boliger. Kommunens internkontrollsystem er brukt som verktøy i dette 

arbeidet, og analysen er stort sett gjennomført av kommunens egne driftsoperatører. Fokusområde har vært 

fuktproblematikk. Analysen gir et godt øyeblikksbilde over tilstand på kommunens boliger. Bygningene er vurdert utfra en 

tilstandsgrad 0 til 3. Tilstanden på bad/våtrom og kjøkken er der vi har de største utfordringer knyttet til funn i analysen. Det 

var som forventet for boliger bygget på 70, 80 og til dels 90 tallet. Her ligger kostnadene ofte mellom kr. 250.000 til kr. 

500.000 for oppgradering og utskifting. Samlet kostnad for å får boligene i tilstand 1 eller bedre, er kostnadsberegnet til kr. 

23.961.000,-, pr. 06.03.2024. Det foreslås at oppgraderingen gjennomføres over en 6-7 års periode og vil kreve årlig 

bevilgning kr. 4.000.000,-. Kommuneloven og tilhørende forskriftsverk tillater ikke bruk av investeringsmidler til ordinær drift 

og vedlikehold. For å regulere forskjellene mellom drift og investeringer må vi støtte oss til gjeldende standarder og i 

sammenheng med eiendomsforvaltning NS 3454. Her blir vi bedre kjent med begrepene FDVU (S-P). Tiltak som gjøres for å 

utvikle, og oppgradere en bygning eller bygningsdel over tid i forhold til levetidsbegrensinger eller nye krav fra brukere, marked 

og myndighet kan defineres som investering. Tilførte investeringsmidler øker/opprettholder bygningen verdi i et 

levetidsperspektiv.

                   4 000 000                    4 000 000                    4 000 000                    4 000 000 



K:\Sentral\OKONOMI\08-ØKONOMIPLAN\2024\Innspill fra enhetene\Fra enhetene\5 - forslag til investeringstiltak unntatt selvkostområder - Alle enheter 5 - forslag til investeringstiltak unntatt selvkostområder - Alle enheter

Enhet Priorite

t

Navn på tiltaket Forankring Kort beskrivelse av tiltaket Innebærer tiltaket 

behov for å 

oppgradere / 

anskaffe digital 

løsning?

På hvilken måte vil tiltaket bidra til å oppnå mål i 

plan og/eller innfri krav i sentral føring?

Kort beskrivelse av alternative løsningsmuligheter Hva er konsekvensen hvis tiltaket ikke iverksettes? Kort beskrivelse av 

tiltakets 

påvirkning på 

klima og energi

 Investeringskostnad 

2025 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2026 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2027 (inkl. mva.) 

 Investeringskostnad 

2028 (inkl. mva.) 

 Investeringsinntekt 

2025 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2026 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2027 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Investeringsinntekt 

2028 (skriv minus 

foran beløpet) 

 Driftsutgift 2025 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2026 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2027 

(eks. mva.) 

 Driftsutgift 2028 

(eks. mva.) 

 Driftsinntekt 2025 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2026 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2027 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

 Driftsinntekt 2028 

(eks. mva.) (skriv 

minus foran 

beløpet) 

Beregnet årlig 

klimaeffekt i CO2-

ekvivalenter

Skjønnsmessig 

vurdering av årlig 

klimaeffekt

Beregnet årlig 

effekt på 

energiforbruk i 

GWh

Skjønnsmessig 

vurdering av årlig 

effekt på 

energiforbruk

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

2 Utbedringsbehov 

bygninger - 

Tilstandsanalyse - 

formålsbygg (6 år) 

(jfr. gjeldende 

økonomiplan)

På samme måte som for boliger er det gjort en tilstandsanalyse for kommunens formålsbygg og andre bygg. Fokusområde har 

også her vært fuktproblematikk fordi det har største skadepotensial i bygg. Fukt og fuktskader kan ofte være skjult, samtidig 

som skadeomfang kan uoversiktlig. Kostandene som fremkommer etter tilstandsanalysen for kommunens formålsbygg, 

pr.06.03.2024, utgjør til sammen kr. 17.491.000,-. Det foreslås at oppgraderingen gjennomføres over en 5-6 års periode og vil 

kreve årlig bevilgning kr. 2.900.000,- .

                   2 900 000                    2 900 000                    2 900 000                    2 900 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

3 Oppgradering 

kommunale veger 

Hovedplan veg, K-sak 2023/6, 

den 2.2.2023

Kommunestyret har en ambisjon om bevilgningsnivå 4 (jf. Planens kap. 6) for bevilgningene til forsterkning av det kommunale 

vegnettet med et snitt på investeringene med kr. 10,3 millioner kr. Pr. år i perioden 2024-2030. Under behandling av 

økonomiplanen for 2024-2027 ble det avsatt 5 mill kr pr år. Med en prisstigning i 2023 på 5.5% bør det avsettes kr 5.275.000 

årlig.

Nei Alternative løsninger kan være mindre bevilgning pr. år, 

men da vil det selvsagt ta lengre tid før etterslepet er tatt 

igjen.

Forfallet øker uten dette bevilgningsnivået Liten                    5 275 000                    5 275 000                    5 275 000                    5 275 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

5 Tiltak for myke 

trafikkanter

Trafikksikkerhetsplan vedtatt 

5.10.2023

Oppfølging av tidligere vedtak i økonomiplanen hvor 300 000 kroner skal fra og med 2018 bevilges årlig til fremkommelighets- 

og sikkerhetstiltak for myke trafikanter. En slik bevilgning vil også kunne fungere som kommunens egenkapitalbidrag når vi 

søker fylket og vegvesenet om trafikksikkerhetsmidler. Eventuelle eksterne tilskuddsmidler vil komme i tillegg til kommunal 

bevilgning. Bevilgningen fra 2018 har ikke blitt økt siden 2018. Bevilgningen foreslås økt til kr 400.000 årlig fra 2025.

Nei                     400 000                     400 000                     400 000                     400 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

6 Brennhaug/Nordmjø

rønningen 2, 

tilrettelegging for økt 

bosetting

Området ligger sør for sentrumskjernen like ved «gamle bøndenes», vest for E6 og syd for gjennomgående gang- og sykkelveg 

og eies av Oppdal kommune. Området gir 36 boligtomter. Før disse tomtene kan selges må reguleringsplan utarbeides og 

arealene opparbeides med veg/vann/avløp/gatelys. Jfr. F-sak 23/15 og K-sak 23/21 den 16.03.2023. Total kostnadsramme på 

19.600.000 kroner foreslås fordelt med gjennomføring over 2 år.

Tilgjengelige kommunale tomter til priser som gjør at 

det for en bred gruppe er mulig å etablere seg i oppdal 

er i seg selv en vesentlig faktor for å nå mål i strategisk 

næringsplan og kommuneplan.

Her er det regnet 

utifra at området 

blir bebyggd. 

156,41 tonn Co2 

ekvivalite over 20 

år. Totalt 3128,2 

Tonn Co2.

                   9 800 000                    9 800 000                     150 000                     150 000                     150 000 

 Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost 

7  Klargjøring av nye 

industritomter (jfr. 

gjeldende 

økonomiplan) 

Det er fortsatt etterslep på grunnlagsinvesteringer veg, vann og avløp i Ålma industriområde. I K-sak 00/108 vedtok 

kommunestyret følgende: "Investeringsbehov til veg, vann- og avløpsanlegg på industriområdet søkes innarbeidet i revidert 

handlingsprogram 

 Tiltak for å fremme kommuneplanens målsetting om 

å legge til rette for næringsutvikling 

                    300 000                     300 000                     300 000                     300 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

8 Utskiftingsplan 

kjøretøy/utstyr 

byggavdelingen

Biler, plenutstyr, lift, traktor, minilaster og diverse småmaskiner.                    1 400 000                    1 400 000                    1 400 000                    1 400 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

9 Utskifting av 

kjøretøy i henhold til 

plan, samferdsel

Beredskap Kjøretøy byttes normalt ut etter behov. Annet utstyr som pumper og tilhengere byttes ut etter annet fastsatt intervall. Jfr. 

kjøretøyplan.  Innkjøp av hjulgående gravemaskin til bruk i daglig drift og ikke minst i beredskap. Vi har stadig oftere opplevd 

ekstremnedbør og vi kan ikke fortsette å ta risikoen ved å håpe at private entreprenører stiller opp med gravemaskin ved 

akutte tilfeller. Investeringskostnad på kr 3 mill. (derav kr 1 mill. til samferdsel og 2 mill på VAR). Det forutsettes at 

selvkostområdene vann og avløp finansieres sin andel på til sammen 67 % samme år. 

Nei Kommueplanens samfunnsdel (s.7) sier Oppdal skal 

være "Et robust og sikkert samfunn i et endret klima". 

Videre står det på side 18 at: …ha god beredskap for 

viktige samfunnsfunksjoner.

Vi kan håpe på at en lokal entreprenør har en ledig 

gravemaskin når vi mest trenger det. 

Ved vann på avveie kan konsekvensen bli økonomisk 

belastende for kommunen dersom vi ikke har umiddelbar 

tilgang på gravemaskin.

                   1 125 000                       200 000                         85 000                         85 000 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

10 Flomsikr. 

boligområder Oppdal 

sentrum, Østre 

vannveg, note 2

Potensiale for betydelige skade 

på bebyggelse i sentrumområde 

er identifisert og tekniske 

tjenester vil faglig sett fremme 

dette tiltaket i alle fremtidige 

ØP.

SINTEF har utarbeidet en flomanalyse av vannveger (bekker, bekkelukkinger) gjennom boligområdene i Oppdal sentrum nord, 

og foreslått endringer av vannveger oppstrøms i området. Flomanalysen som ble gjennomført i 2008, inneholder en rekke 

konklusjoner og anbefalinger i forhold til omlegginger av eksisterende vannveger. For å redusere for flomskader i eksisterende 

bekker og bekkelukkinger gjennom sentrale boligområder, foreslår SINTEF to nye ”avskjærende” vannveger ”Vestre vannveg” 

og en ”Østre vannveg” som drenerer vannet mot henholdsvis elvene Ålma og Garåa. Av hensyn til risikoen for eventuelle 

flomskader, foreslås tiltaket gjennomført snarest mulig. Kapasiteten på overvannsnettet i sentrum blir allerede i dag 

overskredet ved kraftig nedbør, dette skjedde senest i juni 2013 (oppstuving i kjellere m.m.). I Vestre vannveg er  strekningen 

Ålma – Aunevegen ferdigstilt våren 2021. På bakgrunn av SINTEFs analyse har Multiconsult AS kostnadsberegnet tiltakene, 

eksklusive utgifter til grunnrettigheter. Arbeidene med og Østre vannveg kan om nødvendig deles opp ytterligere i etapper, 

forutsatt at arbeidene startes ”nedstrøms” og forseres oppover i terrenget. 

Delvis Før fysisk gjennomføring kan komme i gang, vil det kreves 

betydelig prosjektering og grunneieravklaringer.  Det bes 

derfor om bevilgning for å igangsette slik prosjektering og 

avklaring.

                   8 967 500 

Tekniske 

tjenester - 

unntatt 

selvkost

11 Flomsikr. 

boligområder Oppdal 

sentrum, Vestre 

vannveg, etp. 3

SINTEF har utarbeidet en flomanalyse av vannveger (bekker, bekkelukkinger) gjennom boligområdene i Oppdal sentrum nord, 

og foreslått endringer av vannveger oppstrøms i området. Dette er siste etappe i vestre vannveg som skal samle alle 

vannveger vest for Hovden skisenter til Bakkevegen i en felles trygg flomveg.

                   1 899 000 


